
Motion: Lägg ut Luleå Kommuns Sophämtning på Upphandling. 

Luleå Kommun har sedan 1978 varit ensam ägare för Lumire (tidigare Luleå Renhållning). 
Sedan 1978 så verkar det som att sophämtningen aldrig har gått ut på upphandling trots att 
det potentiellt har funnits besparingsmöjligheter när det kommer till användningen av 
skattebetalares pengar. Att inte konkurrensutsätta sophämtningen, likt Boden kommun, är 
ett potentiellt misstag. 

Att konkurrensutsätta en kommunal aktör som i Lumires fall handhar sophämtningen i Luleå 
Kommun kan vara en besparingsmöjlighet både för kommunen och i förlängningen Luleå 
kommuns skattebetalare. Boden Kommun har en konkurrensutsatt sophämtning och den 
upphandlade tjänsten verkar fungera alldeles ypperligt. 

Trots att andra kommuner i Sverige har valt privata lösningar för sophämtning så verkar Luleå 
kommun, men även andra kommuner, vara ointresserade av att överväga att 
konkurrensutsätta sina kommunala renhållningsbolag. Boden hade, så vitt jag vet, flera 
intressenter under upphandlingen av sophämtningen. Därför hoppas och tror jag att vi kan 
finna lösningar som är gynnsamma kommunen som helhet genom att konkurrensutsätta hela, 
eller delar av, Lumires verksamhet inom avfallsområdet.  

Jag yrkar därför på 

Att Luleå Kommun utreder möjligheterna att lägga ut hela eller delar av sophämtningen på 
upphandling. 

 

Kristoffer Sundström (M) 


